
 



Česká stopa v Normandii.
Haras de Beaufay

jde do první sezóny
 Logo s červeným Pegasem zná prakticky každý, kdo se aspoň
okrajově mihnul kolem českého turfu.  Ať už to je dlouhá řada
klasických vítězů, z nichž zatím poslední byl před rokem Sagar
ve  Velké  jarní  ceně,  trojnásobná  vítězka  Velké  pardubické
Orphee des Blins nebo moderní tréninková centrála Zhoř, stopa
majitele a chovatele Jiřího Trávníčka v tuzemském dostihovém
provozu je výrazná. Stejný emblém jako na dresech DS Pegas
však  lze  nově  potkat  i  v Normandii,  a  to  v bezprostředním
sousedství  celé  řady  nejvýznamnějších  francouzských  chovů.
Hřebčín Haras de Beaufay,  který rodina Trávníčkových získala
v roce  2016,  vstupuje  po  rozsáhlé  rekonstrukci  do  své  první
připouštěcí sezóny.

  „Když jsem hledal vhodný hřebčín, projel jsem ve Francii hodně
míst.  V tamních  dostizích  a  sázkovém  provozu  se  stále  točí
obrovské  peníze.  Umožňuje  to  naději,  že  když  se  podobný
projekt udělá profesionálně a kvalitně, největší naděje na úspěch
je právě tady, v Normandii. Je to jediné místo v Evropě, kde to
dává ekonomicky trochu smysl nebo alespoň výhled na to, že to
jednou  bude  dávat  smysl,“  shrnuje  Jiří  Trávníček  začátky
projektu, který rozjel spolu s dalšími členy rodiny.

  

Přestavba byla dokončena loni v září, čtvrt roku poté, co tříletý
Dragon  v barvách  hřebčína  doběhl  pod  Petrem  Foretem  na
šestém  místě  v Českém  derby.  V rámci  rekonstrukce  byla
rozšířena rozloha pastvin z 30 na 50 hektarů a kvůli špatnému
technickému  stavu  byly  zbourány  hospodářské  budovy.  Ze
stejného  důvodu  nakonec  došlo  i  k demolici  historického
obytného domu a postavení  jeho  repliky.  „Všechno je  vlastně
hotové.  V posledních  měsících  roku  2018  jsme  přivezli  své
vlastní koně. Provoz se zaběhl, od ledna už fungujeme naplno.
Mezitím jsou tady i klisny klientů. Hřebčín se začíná zaplňovat,
máme pár  posledních  volných míst  pro  březí  klisny,“  popisuje
Barbora  Vemolová,  která  se  spolu  s manažerem  Stéphanem
Delpeuchem podílí na řízení provozu hřebčína.

  V areálu se momentálně nachází  kolem třinácti  klisen,  další
přicestují  během  února  a  začátku  března.  Jiří  Trávníček
v souvislosti  s Haras  de  Beaufay  provedl  několik  akvizic,  na
prosincové dražbě Vente de l’Elevage vydražil  za 150 000 eur
dnes jedenáctiletou hnědku Kapitale (Dubawi), polosestru vítěze
německého  derby  Kamsina  z chovu  německého  hřebčína
Karlshof. Klisna koupená březí po hřebci Maxios sama zvítězila
v německé grupě 3 a byla třetí v tehdejší grupě 1 Premio Lydia
Tesio. 



  Zajímavým přírůstkem je také další blacktype klisna Holly Polly
(Dylan Thomas), druhá v listed Langer Hamburger (L) za Trip To
Rhodosem. Dcera vítězky Pretty Polly Stakes (Gr.2) Hanami byla
získána  březí  po  Charm  Spirit.  Spolu  s nimi  v chovu
Trávníčkových  zůstává  celá  řada  klisen  úspěšných  v střední
Evropě jako jsou klasické vítězky Sedmikraska (Excellent  Art),
Polyanta (Soldier Of Fortune) nebo účastnice derby Navika (New
Approach).

  „Koncepce  hřebčína  je  vymezená  půl  na  půl  s vlastními
klisnami a těmi v majetku klientů. Plánujeme do budoucna ještě
rozšířit letní stáje, aby se zvýšil počet míst pro klienty. V nejbližší
budoucnosti  půjde  hlavně  o  to,  úspěšně  zvládnout  první
připouštěcí sezónu. Máme kvalitní tým s bohatými zkušenostmi
z Francie, Anglie i Irska,“ říká Barbora Vemolová.

 Kromě ustájení  chovných  klisen,  výběru  vhodného  hřebce a
všech souvisejících služeb až po odchov hříbat a ročků nabízí
Haras  de  Beaufay  svým  klientům  také  ustájení  koní
v rekonvalescenci, přepravu a vyřízení veškeré administrativy

 spojené  s francouzskými  dostihy  a  chovem  jako  veterinární
osvědčení,  exportní  doklady  a  registrace.  Ročci  ve  vlastním
majetku směřují do tréninku v Česku nebo ve Francii, ale už od
léta  chce  Haras  de  Beaufay  nabízet  také  přípravu  ročků  na
dražby.

  Už  po  prvních  týdnech  činnosti  stojí  v hřebčíně  čtyři  klisny
českých majitelů. „Právě pro zájemce ze střední Evropy mohou
být  atraktivní  i  další  zmiňované  služby.  Asistentka  našeho
manažera je Češka a vyřizuje  všechno papírování,  což je pro
české klienty příjemný komfort. Přece jen je pod France Galop
hodně  zaběhnutých  procesů,  které  fungují  trochu jinak  než  u
nás, a když člověk není do nich zasvěcený, může snadno udělat
chybu.  Problém  s jazykovou  bariérou  tady  úplně  odpadá,“
doplňuje Vemolová.
 
Martin Cáp



PLEMENÍCI 2019
Začíná  nová  připouštěcí  sezóna.  Udělal  jsem  takový  přehled
dosud známých plemeníků, kteří u nás budou působit.

AGE OF JAPE (POL) nar. 2006

Jape (USA) - Age Of Gold (GB) (Belmez (USA))

Přední  vytrvalec  středoevropského  regionu.  Vítěz  české
trojkoruny i Slovenského derby. Vítěz Velké ceny Slovenska. Po
přechodu na překážky uspěl v dostizích přes proutěné překážky
v Itálii.

Otec  Jape  dal  v  Polsku  řadu  výborných  vytrvalců  a  jeho
potomstvo se velmi dobře uplatnilo i na překážkách. Matka Age
Of Gold, jejíž rodina byla kdysi  úspěšná ve Francii,  dala ještě
několik  překážkářů,  když  nejlepším  z  nich  byl  Age  Of  Luck
umístěný v Poháru Josefa Váni ve Varech.

Do  chovu  byl  zařazen  v  roce  2015  u  Miroslava  Ševčíka  ve
Vlachovicích,  kde  dostal  početně  velkou  příležitost.  Z jeho
prvního dvouletého ročníku se sice většina na dráze neobjevila,
ale to se u plemeníka, jehož produkce by se měl spíš uplatnit na
překážkách, dalo očekávat. Z těch, co již startovali,  se několik
dokázalo  umístit.  Asi  nejlépe  si  vedl  Mike  Of  Jape.  Syn
jedničkové Mainly Monroe  byl  dvakrát  druhý ve Slušovicích a
získal rating 59 kg.
Letos bude působit v Hřebčinci Tlumačov, kde bude působit za
14.500 Kč.

Hodnocení:  Na  rovinách  byl  sice  úspěšný  jen  ve
středoevropském  regionu,  se  svojí  výkonností  by  však  mohl
dosáhnout  i  na  Listed  úroveň.  V  nabídce  je  řada  lepších
rovinových  plemeníků,  pro  potomstvo,  které  by  mělo  jít
překážkovým směrem, je však dobrou volbou.  Dá se očekávat,
že svým potomkům bude předávat vytrvalost i skokanské vlohy.

Amico Fritz

AMICO FRITZ (GER) nar. 2006

Fasliev (USA) - Arctic Appeal (IRE) (Ahonoora (GB))

Přední sprinter v Německu, kde vyhrál Goldene Peitsche (Gr.2),
Benazet Rennen (Gr.3,) a Silberne Peitsche (Gr.3).

Otec  Fasliev  byl  nejlepším  evropským  dvouletkem,  jehož
potomstvo se uplatňovalo především na krátkých tratích. Matka
Arctic Appeal dala Gr.3 umístěnou Arlecchinu a matku vítězky
German 1000 Guineas Ajaxany.

V chovu debutoval v roce 2013 v Německu, velkou příležitost ale
nedostal. Z jeho mála potomků měla ve Francii Cajamarca rating

33 kg a u nás se blýskl „Zimní královnou“ Love Connection, která
byla zvolena nejlepší dvouletou klisnou v roce 2017.
Loni  začal  působit  v  Hřebčínu  Napajedla,  kde  je  pro  letošní
sezónu nabízen za 20.000 Kč za březí klisnu.

Hodnocení: Plemeník s velmi dobrou dostihovou třídou, který
ale  zatím  nebyl  výrazně  využit  v  chovu.  Na  dráze  ho
reprezentuje minimum potomků, ti se ale ukazují velmi nadějně.
V první  sezóně  u  nás  dostal  19  klisen,  z nichž  některé  měly
velmi dobrou třídu, takže by se u nás mohl prosadit.

BRETIGNY (FR) nar. 1992

Sadler´s Wells (USA) - Baiser Vole (USA) 
(Foolish Pleasure (USA))

Na dráze se výrazně neprosadil. Má však velmi dobrý původ. Je
synem  legendárního  plemeníka  Sadler´s  Wells  a  francouzské
klasické vítězky Baiser Vole.

Od roku 1998 působil  v  nizozemském chovu,  kde dal  několik
velmi dobrých koní. U nás, kde působí od roku 2005, se však
nijak  zvlášť  neprosadil.  Jeho  nejlepším  potomkem  na  našich
drahách  byl  dvojkový  vítěz  Golden  Rain  holandského  chovu.
Připouští minimum klisen.
Působí v chovu Stanislava Rimkeviče v Zahájí.
Hodnocení: Připouští  již  jen  pár  klisen  svého  majitele  a  na
zdejší chov má minimální vliv.

DURANTE ALIGHIERI (GB) nar. 2008

Galileo (IRE) - Puce (GB) (Darshaan (GB))

Jeho kariéra moc oslnivá není. V Británii absolvoval tři starty a
ten poslední na vytrvalecké distanci jako tříletý vyhrál. Byl to ale
jen handicap class 5 a za to dostal rating 75 lb, což by nestačilo
ani na naši špičku.

Původ má ale dobrý. Jeho otcem je v dnešní době suverénně
nejlepší evropský plemeník Galileo a matka Puce dala před ním
dva potomky úspěšné na black type scéně, z nichž úspěšnější
Pongee  vyhrála  ve  čtyřech  letech  Lancashire  Oaks  (Gr.2)  a
druhá byla v Yorkshire Oaks (Gr.1). Možná proto byl Duarante
Alighieri prodán jako roček za 475.000 liber.

Do chovu byl  zařazen v roce 2013 v  hřebčíně Napajedla.  Na
dráze  se  uplatnili  především  potomci  z  chovu  Rabbit  Trhový
Štěpánov. Nejúspěšnější byl syn dvojkové vítězky Golden Sound
Golden  Alighieri,  který  vyhrál  Simsonovu  cenu,  a  čtvrtý
z Karpatké ceny Monte Gelato.
Střídá  působení  v  Chotouni  u  Václava  Luky  s působením
v Pičíně Rabbitu Trhový Štěpánov, kde bude stát letos.

Hodnocení: Dostihovou kariérou neoslní, ale původ má slušný.
Měl  by  být  zdrojem  vytrvalosti,  ale  jeho  potomstvo  se  často
ukazuje lépe ve dvou letech.

DUX SCHOLAR (GB) nar. 2008

Oasis Dream(GB) - Alumni(GB) (Selkirk(USA))

U nás patřil k elitním mílařům, když vyhrál Velkou cenu Prahy a
dvakrát Bratislavskou mílu. Hodnotnější jsou ale jeho výkony v
zahraničí,  kde  byl  druhý  v  Oettingen-Rennen  (Gr.2)  v  Baden
Badenu  a  především v  Prix  Daniel  Wildenstein  (Gr.2)  na  Arc
mítinku  v  Longchamp.  Stejná  umístění  získal  ještě  při  svém



britském angažmá v  dostizích  Gr.3.  Na sklonku  kariéry  běhal
především sprinty v Dubai, kde byl třetí v Gr.3 na 1000 metrů.

Otec Oasis Dream patří v Británii mezi přední plemeníky. Mezi
jeho 17 Gr.1 vítězi najdeme jak výborné sprintery jako Prohibit
nebo Muhaarar, tak vítězku Yokshire Oaks Midday.
Matka  Alumni  je  vítězkou  Cheshire  Oaks  (Listed).  Její  matka
Ajuga dala dva grupa vítěze, u nás je však známa jako matka
naší klasické vítězky Ajanty.

V chovu loni debutoval v Hřebčíně DAR v Krabčicích, kde i letos
působí za 22.000 Kč za březí klisnu.

Hodnocení: Je to kůň s velmi dobrou kariérou a syn předního
evropského  plemeníka.  Měl  by  být  posilou  našeho  chovu.
V prvním  roce  dostal  od  svého  majitele  výbornou  mílařku
Corcovadu a matku Bonyse Blessyourpinksox, takže se může
ukázat už s prvním ročníkem.

EAGLE TOP (GB) nar. 2011

Pivotal (GB) - Gull Wing (IRE) (In The Wings (GB))

Jako  tříletý  vyhrál  na  Royal  Ascotu  King  Edvard  VII  Stakes
(Gr.2), více se proslavil o rok později, kdy v King George VI And
Queen Elizabeth Stakes (Gr.1) svým úderným finišem jen těsně
nestačil na Postponeda, který od té doby vládnul na distancích
2400 metrů.

Otec Pivotal je veleúspěšný plemeník, který dal řadu výborných
koní.  Mezi  jeho  28  Gr.1  vítězi  můžeme jmenovat  vynikajícího
sprintera Killachy, mílaře Excelent Art, vítěze Dubai World Cupu
African Story nebo výborného středotraťaře Farh. Jeho dcerou je
i  vítězka  Epsom  Oaks  Sariska,  která  je  i  polosestrou  matky
Eagle  Topa  Gull  Wing.  Ta  dala  v  chovu  další  úspěšné Eagle
Topovi bratry. Wings Of Desire byl také druhý v King George VI
And Queen Elizabeth Stakes, The Lark vyhrál Gr.2.
V chovu začal působit loni v Británii za 3.000 Ł.

Od loňska působí v Hřebčín Střelice, kde připouští za 26.000 Kč
za březí klisnu.
Loni připustil 56 klisen, z toho 29 zahraničních majitelů.

Hodnocení: Velmi  dobrá  kariéra  na  ostrovech  a  vynikající
původ.  Jako  od  vytrvalce  od  něj  lze  čekat  pozdější  produkci.
Sám začínal kariéru až ve třech letech.

Eagle Top

EGERTON (GER) nar. 2001

Groom Dancer (USA) - Enrica (GB) (Niniski (USA))

Patřil  k  předním vytrvalcům v Německu o čemž svědčí druhá
místa  z  Grosser  Preis  von  Baden (Gr.1)  a  Preis  von  Europa
(Gr.1).

Otec Groom Dancer  je  úspěšný  francouzský plemeník.  Matka

Enrica dala i vítězku Preis der Diana (Gr.1) Enoru.

Působit v chov začal v roce 2009 v Hřebčíně Napajedla a hned v
prvních ročnících měl dva velmi dobré koně. Taggerton vyhrál
slovenský St Leger a o rok později  Love Me Slovenské derby.
Loni vyhrál Smiling maďarského "zimního favorita". Jeho potomci
jsou úspěšní i na překážkách, kde zaujal především maďarský
Diplomata, který byl druhý v Křišťálovém poháru i v Gran Corsa
Siepi  di  Milano (Gd.1).  V Itálii  uspěl  i  Talent,  který  loni  vyhrál
první kvalifikaci na VP. Poinsettia vyhrála Cenu Laty Brandisové.
V  Hřebčíně  Napajedla  letos  připouští  za  20.000  Kč  za  březí
klisnu se slevou pro klisny s vyšším ratingem.

Hodnocení: Měl velmi dobrou výkonnost. V našem chovu již dal
dva klasické vítěze na vytrvaleckých tratích. V poslední době se
jeho potomstvo prosazuje víc na překážkách. To je dobrá vizitka.

Egerton 

GOD BLESS YOU (CZE) nar. 2006

Security Risk(USA) - Gold Palatia(USA) (Miswaki(USA))

Ve dvou letech byl třetí v Gerschově memoriálu,  o rok později
po druhém místě v Memoriálu prof. Václava Michala byl pátý ve
Velké jarní. Později běhal na tratích okolo 2000 metrů, kde se
umístil v několika jedničkách. Vyhrál dvojku na 2400 metrů.

Otec Security Risk byl úspěšný v našem chovu. Z jeho potomků
je nejznámnější výborný vytrvalkyně Vadeona.
Matka Gold Palatia běhala v USA a od 90. let působila v našem
chovu,  kde  dala  řadu  dobrých  koní  jako  klasicky  umístěnou
Goldpalomu nebo jedničkového vítěze Goldruna.

Loni debutoval v chovu v Neveklově u Romana Pokorného.

Hodnocení: Patřil  u nás sice mezi  jedničkové koně, ale  nijak
zvlášť  nezářil.  Takováto  kariéra  by  neměla  být  vstupem  do
našeho chovu. Bude spíš využíván pro klisny svého majitele.

CHARDONNEY TCHEQUE (FR) nar. 2008

One Cool Cat (USA)-Genevale (FR) (Unfuwain (USA))

Patřil  k  našim  nejlepším  mílařům.  Čtyřikrát  vyhrál  Velkou
květnovou, ale i Listed v Itálii. Jeho optimum bylo o něco kratší
než jeho polobratra Shamalgana, když uměl velmi dobře 1400
metrů. 

Jeho  otec  One  Cool  Cat  se  totiž  ve  třech  letech  věnoval
sprintům.  Úspěšný však byl  především ve dvou letech,  kdy v
Irsku vyhrál dva Gr.1. Jako plemeník však propadl a nyní působí
v Koreji.

V chovu debutoval  v roce  2017 v  Hřebčíně  Napajedla.   Jeho
připouštěcí poplatek je 16.000 Kč za březí klisnu se slevou pro
klisny s vyšším handicapem.



Hodnocení: Na dráze dosáhl Listed úrovně. Přesun do Francie
jeho polobratra Shamalgana, jehož první ročník se ukazuje velmi
nadějně, by pro něj  měl být  výhodou. Již loni  připustil  několik
zajímavých klisen.

Chardonney Tcheque

MAJESTIC MISSILE (IRE) nar. 2001

Royal Applause (GB) - Tshusick (GB) (Dancing Brave (USA))

Již  jako dvouletek  bodoval  v  Británii  na  group scéně,  později
patřil k širší špičce sprinterů, když jeho největším úspěchem bylo
vítězství v Gr.3 na 1000 metrů v Longchamp nebo třetí místo ve
stejně dlouhém Nunthorpe Stakes (Gr.1).

Jeho otec patřil již k výborným dvouletkům, když vyhrál Midde
Park Stakes (Gr.1) a později se stal jedním z nejlepších sprinterů
v  Evropě,  když  v  pozici  favorita  vyhrál  Sprint  Cup  (Gr.1)  v
Haydocku a v předešlém startu byl druhý v July Cupu (Gr.1). V
chovu pak dával potomky se značným distančním rozdílem. Od
výborných  sprinterů  až  třeba  po  druhého  Melbourne  Cupu.
Matka Tshusick dala ještě několik koní pohybujících se na black
type scéně.

Majestic Missile začal působit v roce 2007 na irském Ballyhane
Studu, kde se jeho poplatek pohyboval od 5.000 do 3.000 euro.
Později přešel na Bucklands Farm & Stud, kde působil za 3.500
liber.  V  chovu  dal  několik  sprinterů,  kteří  bodovali  na  Listed
scéně a u nás je jeho nejznámějším potomkem několikanásobný
jedničkový vítěz Mikesh.
Od  roku  2017  působí  v  Hřebčíně  Darhorse  v  Krabčicích  za
18.000 kč za březí klisnu.

Hodnocení: V Británii patřil k širší špičce sprinterů a v chovu dal
několik stejně zaměřených black type koní. V našem chovu by
měl být zdrojem rychlosti, velkou příležitost ale nedostává.

MARIYDI (IRE) nar. 2006

Kalanisi (IRE) - Mariyba (IRE) (Be My Guest (USA))

U nás se uplatnil ve vytrvaleckých dostizích. Vyhrál Velkou cenu
Slovenska, Zlatý pohár a dvakrát Cenu prezidenta.

Jeho  otec  Kalanisi  by  úspěšný  především  na  distanci  2000
metrů, kde vyhrál Champion Stakes, ale uspěl i v Breeder's Cup
Classic. V chovu se uplatnil především jako otec překážkových
koní,  z  nich  nejúspěšnější  je  vítěz  Champion  Hurdle  Katchit.
Matka Mariyba neměla vysokou třídu. V její rodině se našlo pár
dobrých překážkových koní.

Mariydi byl zařazen do chovu v roce 2013 na Maksa Studu. Na
dráze  se  zatím  ukázala  trojice  potomků,  z nich  se  Rampík
dokázal  několikrát  umístit  v malých  dostizích  přes  proutěné
překážky.
Nyní připouští u Vítězslava Vandy v Doubravách za 8.000 Kč za
březí klisnu se slevou pro klisny s ratingem nad 75 kg.

Hodnocení: Prokázal jen regionální výkonnost. Jeho uplatnění v
chovu by mělo být spíše u překážkové produkce.

MIKESH (IRE) nar. 2009

Majestic Missile (IRE) - Avena Satina (IRE) 
(Polish Precedent (USA))

Patřil mezi naše přední sprintery. Vyhrál Svatováclavskou cenu i
s nejvyšší  váhou  Gomba  Handicap.  Uplatnil  se  ale  také  na
německé  black  type  scéně,  kde  byl  druhý  v  Hoppegartener
Fliegerpreis  (Listed)  a  třetí  v  Hoppegartener  Sprint-Cupu
(Listed).

Jeho otec Majestic Missile vyhrál Gr.3 na 1000 metrů ve Francii
a byl třetí v Nunthorpe Stakes (Gr.1). V chovu dal několik Listed
vítězů. Nyní působí v chovu v ČR.
Matka  Avene  Satina  běhala  na  vytrvaleckých  tratích  a
proutěných překážkách,  nijak  velkou třídu  ale  neměla.  Kvalitu
najdeme až u prabáby, která dala vítěze Irish St Legeru Arctic
Owl.

Mikesh  začal  připouštět  loni  u  Josefa  Pšurného  v Uherském
Ostrohu, kde bude i letos působit za 5.000 + 5.000 Kč za březí
klisnu.



Hodnocení: Na  naše  poměry  měl  velmi  dobrou  třídu,  když
dokázal  uspět  i  na  black  type  scéně.  V konkurenci  našich
předních plemeníků to ale nestačí, když na mateřské straně není
ani tolik kvality. Navíc u nás v chovu již působí jeho úspěšnější
otec. Zatím připustil hlavně klisny svého chovatele. 

Mikesh

MIKHAIL GLINKA (IRE) nar. 2007

Galileo (IRE) - Lady Karr (GB) (Mark Of Esteem (IRE))

Již jako dvouletý byl druhý v Criterium de Sait-Cloud (Gr.1, 2000
m), v dalších letech se specializoval na vytrvalecké dostihy. Jako
tříletý vyhrál Queen Vase (Gr.3, 3200 m) na Royal Ascotu, o rok
později Gr.2 na 2400 metrů v Dubai a již v českém tréninku Gr.3
na 2000 metrů v Baden Badenu.

Derby  vítěz  Galileo  je  momentálně  nejlepším  evropským
plemeníkem i otcem plemeníků. Matka Lady Karr sice na dráze
nezářila, ale je polosestrou Derby vítěze Sir Percy. Dala i u nás
známého Chicago, který v Británii  na rovinách vlastnil  i  rating
102 lb a ukázal se i v několika lepších dostizích přes proutky Než
se jim začal plně věnovat v našem tréninku.

Mikhail Glinka začal připouštět v roce 2014 v hřebčíně Darhorse
v  Krabčicích,  kde  dostal  výraznou  příležitost  a  připouští  za
30.000 za březí klisnu.

Hodnocení: Na  dráze  měl  solidní  výkonnost.  Je  synem  otce
úspěšných plemeníků a i na mateřské straně jsou úspěšní koně.
Jeho potomstvo bude spíš pozdnější. V prvním tříletém ročníku
byly  nejúspěšnější  vítězka  Ceny  Arvy  Slivka  a  třetí  z Velké
červnové Top One.

MOONJAZ (GB) nar. 1997

Nashwan (USA) – Harayir (USA) (Gulch (USA))

Běhal vytrvalecké dostihy, ale nedosahoval zvláštní výkonnosti.
Jeho rating byl v Británii maximálně 95 lb. Ve Švýcarsku vyhrál
větší dostih.

Otec  Nashwan  vyhrál  Derby.  Z  jeho  potomků  je  nejznámější
vítěz Prix de l'Arc de Triomphe Bago a výborný vytrvalec Swain.
Matka Harayir je vítězkou 1000 Guineas. V chovu dala jednoho
Listed vítěze.

Moonjaz  působí  v  chovu  od  roku  2005  a  dal  několik  velmi
dobrých koní. Aztek patřil mezi naše nejlepší vytrvalce a Krasava
byla  druhá  v  Českém  derby.  Aztek  se  výrazně  prosadil  i  na
překážkách, kde vyhrál Křišťálový pohár a Gran Corsa Siepi di
Merano. Na překážkách se nadějně ukazoval Jesmoon a Al Jaz
byl druhý ve Velké pardubické.
Působí u rodiny Vocásků v Němčicích, kde připuští  za 30.000
(+DPH) za březí klisnu.

Hodnocení: Svojí  dostihovou kariérou neoslní,  ale dal  několik
velmi dobrých potomků, kteří uspěli ve vytrvaleckých dostizích i
na překážkách. Ve svém věku ale již připouští minimum klisen.

Moonjaz

POP ROCK (JPN) nar. 2001

Helissio (FR) - Pops (JPN) (Sunday Silence (USA))

Nejvíce se prosadil až jako starší, když jen těsně prohrál Japan
Cup a druhé místo má i z dalšího japonského Gr.1 Arima Kinen.
Stejné umístění získal i při účasti v Melbourne Cupu.



Otec Helissio lehce vyhrál Prix de l'Arc de Triomphe. V chovu
působil  v Japonsku, kde však výrazně neprosadil.  Kromě Pop
Rocka dal jen australského Gr.1 vítěze Helenuse. Matka Pops
dala několik dalších black type koní.

Pop  Rock  začal  působit  v  chovu  v  roce  2011  v  Hřebčíně
Napajedla. Jeho nejúspěšnějšími potomky jsou v St Leger u nás
i na Slovensku umístění Golden Devil a Montheu Third, který loni
třikrát vyhrál a byl těsně druhý v Memoriálu Vlastimila Smolíka. V
Maďarsku dal druhou z Oaks Alegorii, u nás se neztratila mílařka
Johanka.  Na  překážkách  byla  druhá  v Ceně  Laty  Brandisové
Apas Rocka.
Působí u rodiny Vocásků v Němčicích, kde připouští za 30.000
(+DPH) za březí klisnu.

Hodnocení: Asi i díky svojí mohutné postavě dozrával později,
pak však patřil v Japonsku na vytrvaleckých tratích k absolutní
špičce.  V  chovu  dal  zatím  dva  klasicky  umístěné  potomky  a
vypadá  to,  že  může  být  i  dobrým  překážkovým  plemeníkem.
Působení v chovu tedy lze hodnotit pozitivně.

Pop Rock

POUVOIR ABSOLU (GB) nar. 2005

Sadler's Wells (USA) - Pine Chip (USA) (Nureyev (USA))

Běhal  ve Francii  na vytrvaleckých distancích,  kde  se prosadil
jako starší,  když vyhrál  několik  Listed dostihů,  ale byl  i  těsně
druhý v Gr.2.

Jeho  otec  Sadler's  Wells  byl  jedním  z  neúspěšnějších
evropských plemeníků. Matka je pravou sestrou vítěze Prix de
l'Arc de Triomphe Peintre Celebre.

Pouvoir Absolu začal působit v roce 2013. Na draze ho zatím na
dráze reprezentovalo 9 potomků. Ve třetím dvouletém ročníku se
blýskl vítězkou Ceny zimní královny Dark Absolu, kterou dal se
sprinterkou Rabbit Dark Angel. Mujahid Brave, z prvního ročníku,
se ve třech letech několikrát umístil ve dvojkách.
Připouští  v  Hřebčíně  Napajedla  za  18.000  za  březí  klisnu  se
slevou pro klisny s vyšším handicapem.

Hodnocení: Původ  má  dobrý  a  i  výkonnost  měl  slušnou.
Zaměřoval  se  však  až  na  supervytrvalecké  distance  a  takoví
plemeníci  se  v  cizině  zpravidla  více  uplatňují  v  překážkovém
provozu. Jak je ale vidět, s matkou, která má dostatek rychlosti,
dokáže dát ranného potomka.

Pouvoir Absolu

ROLL’OVER BEETHOVEN (FR) nar. 2003

Mozart (IRE) – Don‘t Worry Me (IRE) (Dancing Dissident (USA))

Ve třech letech dosáhl  v Irsku na rating 94 lb,  když běhal  na
sprinterských  distancích.  Těm  se  věnoval  i  po  přechodu  do
českého  tréninku,  kde  bylo  jeho  největším  úspěchem  druhé
místo v Ceně Jezdectví.

Jeho otec Mozart byl vynikající sprinter, když vyhrál July Cup i
Nunthorpe  Stake  (oba  Gr.1).  V chovu  dal  také  výborného
sprintera Amadeus Wolf, který je také úspěšným plemeníkem.
 Jeho matka  Don‘t  Worry  Me vyhrála  v Ascotu  Gr.2  na  1000
metrů. Jejím nejlepším potomkem byla v Listed umístěná Bits Of
Paradise.

V chovu působí od roku 2009. Z nemnoho potomků dal několik
trojkových vítězů. Jeho chovatel Rabbitt Trhový Štěpánov s ním
připustí několik svých klisen

Hodnocení: Původ  má  dobrý,  třídou  ale  nijak  neoslní.  Jeho
chovatel ho využívá k připuštění několika málo klisen. 

ROSENSTURM (IRE) nar. 2002

Monsun (GER) - Roseate Wood (FR) (Kaldoun(FR))

Na Slovensku vyhrál Velků jarnů cenu i Starohájské derby. Pak
se však zranil.

Dvojnásobný vítěz Preis von Europa Monsun patřil mezi výborné
plemeníky a dal celou řadu Gr.1 vítězů. Matka Roseate Wood je
Listed vítězkou a dala i Listed umístěného potomka.

Dokázal  dát  výbornou  Venillii,  která  vyhrála  EJC  Middle  a  s
velkou  převahou   Memoriál  Josefa  Dolejšího  ve  Varech.
Jedničkovými  vítězkami  byly  i  Rajči  Šimon  a  Lust.  Na
překážkách uspěl v jedničkovém krosu Vajgaros.
V  Doubravanech  u  Vítězslava  Vandy  připouští  za  18.000  za
březí klisnu. Klisny s GH nad 70 kg, nebo které daly takového
potomka za 12.000 Kč.

Hodnocení: V našem regionu měl velmi dobrou výkonost, kvůli
zranění se však nemohl prosadit více. V chovu si vede dobře,
když dal více jedničkových koní.



SLEEPING INDIAN (GB) nar. 2001

Indian Ridge (GB) - Las Flores (IRE) (Sadler's Wells (USA))

Nejvíce se mu dařilo na distanci 1400 metrů, kde v Británii vyhrál
Gr.2 i v Gr.2. Byl také čtvrtý v Breeder's Cup Mile.

Otec Indian Ridge vyhrál Gr.2 sprint v Ascotu. V chovu byl velmi
úspěšný a dal řadu Gr.1 vítězů, od sprintů po vytrvalce jako byl
před lety do Napajedel importovaný Relaxed Gesture, který se
bohužel ukázal jako neplodný. Matka Las Flores se umístila v
italských Oaks a dala několik grupa vítězů.

Sleeping Indian působil  v britském chovu od roku 2007. Jeho
připouštěcí poplatek postupně klesl z 5.000 na 3.000 liber. Jeho
potomstvo je úspěšné především na sprinterských tratích,  kde
dal dva Gr.3 vítěze. Nejvyššího RPR (113) dosáhl Indian Jade,
ve dvou lech třetí v Prix Jean-Luc Lagardere (Gr.1).
Premiéru  v  českém  chovu  měl  v roce  2017.  Působí  v
Halenkovicích  u  Jana  Filly,  kde  je  jeho  připouštěcí  poplatek
stanoven na 20.000 za březí klisnu.

Hodnocení: Na dráze měl velmi dobrou třídu a v chovu také dal
několik koní s grupovou výkonností. Je určitě obohacením zdejší
nabídky a pro náš chov by měl být zdrojem rychlosti.

TULLAMORE (USA) nar. 2005

Theatrical (IRE) - Bungalow (USA) (Lord Avie (USA))

Vyhrál  Vel'kú  jarnú  cenu  a  České  derby.  Jako  starší  Velkou
dubnovou a Memoriál Vlastimila Smolíka.

Otec Theatrical vyhrál Breeder's Cup Turf a druhý byl v irském
derby.  V chovu patřil  mezi  velmi dobré plemeníky a dal  celou
řadu Gr.1 vítězů. Matka Bungalow je Gr.3 vítězkou, Tullamore je
jejím nejúspěšnějším potomkem.

Tullamore  byl  zařazen  do  chovu  v  roce  2013,  žádný  z  jeho
potomků se zatím na startu neobjevil.
Nyní připouští  v Radkově Lhotě u Milana Foukala za 3.000 +
7.000 za březí klisnu se slevou pro český chov a klisny s vyšším
ratingem.

Hodnocení: U  nás  patřil  k  absolutní  špičce  vytrvalců,  v
konkurenci u nás působících plemeníků to však nestačí. V chovu
nedostal velkou příležitost a nedá se očekávat, že by se nějak
zvlášť prosadil.

ZAZOU (GER) nar. 2007

Shamardal (USA) - Zaza Top (GER) (Lomitas (GB))

Byl  druhý  v  německém  derby,  nejlépe  se  mu  však  vedlo  na
distanci 2000, kde vyhrál Premio Roma (Gr.1) a Gr.2 v Německu.
Často ale startoval i po světě a byl třeba třetí v Hong Kong Cupu.

Jeho otec Shamardal vyhrál francouzskou Velkou jarní i derby a
v Británii uspěl v mílových S James Palace Stakes (Gr.1) a jako
dvouletý  v  Dewhurst  Stakes  (Gr.1).  Sám  byl  v  chovu  dost
úspěšný,  když  z  jeho  Gr.1  můžeme  jmenovat  třeba
francouzského derbyvítěze Lope De Vaga nebo vítěze Eclipse
Stakes Mukhadram. Jeho matka Zaza Top je německou Listed
vítězkou.

Zazou debutoval v chovu v Hřebčíně Darhorse v Krabčicích v
roce 2016, kde nyní připouští za 26.000 za březí klisnu.

Hodnocení: Na dráze měl velmi dobrou výkonnost, když patřil k
širší evropské špičce na tratích 2000 metrů. Kůň s takovou třídou
je velké plus pro náš chov. Také dostal velmi dobrou příležitost.
Kvalitu  jeho  potomků  může  naznačit  již  první  letošní  ročník
dvouletých. 

Ondřej Blahník



Tomáš Janda: 

Vytrvalci nejsou komerční plemeníci 
 

 

Tomáš Janda je dostihové veřejnosti známý především jako 

bloodstock agent, ale jeho záběr je širší. Rovněž totiž působí 

jako člen prezidia a sekretář ČSCHMDK (Českého svazu 

chovatelů plnokrevníka a majitelů dostihových koní) a v minulosti 

pracoval ve slavných hřebčích Coolmore Stud a Aga Khan Stud. 

Je tedy rozhodně povolanou osobu k rozhovoru, který se točí 

především okolo trendů a plemeníků v evropském chovu. 

 

Před týdnem ses vrátil z tour po anglických hřebčínech. 

Jednalo se už o šestou návštěvu zahraničních hřebčínů, 

kterou uspořádal ČSCHMDK, z toho druhou do Newmarketu 

a jeho blízkého okolí. Jaký je o tyto akce zájem a jak jsi s 

nimi spokojen? 

 

Už dvakrát jsme navštívili Irsko, Francii a teď Anglii a zájem 

rozhodně neklesá. Posledního zájezdu se zúčastnilo 62 osob 

z Česka a Slovenska a pravidelně tvoříme nejpočetnější 

skupinu, která navštěvuje v hřebčínech dny otevřených dveří. To 

samozřejmě vzbuzuje pozornost a v hřebčínech jsou tím 

překvapení. Určitě to také vylepšuje vnímání Česka, protože vidí, 

že máme o chov a dostihy zájem.  

 

Pro samotné účastníky jsou pak tyto tour nejen zajímavé, ale i 

přínosné. Mohou totiž vidět, jak chov anglického plnokrevníka 

funguje na té nejvyšší úrovni a řada lidí mi řekla, že jim to 

otevřelo oči. Navíc nenavštěvujeme pouze hřebčíny, ale součástí 

těchto tour jsou také návštěvy dostihů, tréninkových center nebo 

dražeb, takže zkušenosti mohou čerpat nejen chovatelé, ale i 

majitelé a trenéři. Řada lidí s námi jezdí pravidelně, ale letos mě 

potěšilo, že přibylo několik mladších účastníků. Jednalo se o 

majitele, členy syndikátů nebo příznivce dostihů. 

 

Předpokládám tedy, že tyto tour budou pokračovat.     

 

V březnu čekají ČSCHMDK volby, ale pokud ve svazu budu 

nadále působit, mám v plánu tyto tour zajišťovat i nadále. 

 

Na těchto tour jsou pravidelně k vidění špičkoví plemeníci. 

Mezi ně bezpochyby patří i Frankel, kterého jste viděli 

v Anglii, a který připouští na Juddmonte Farm za 175.000 

liber. Myslíš si, že právě on je nejlepším synem aktuální 

evropské jedničky Galilea.  

 

Zatím se tak jeví, ale za pár let to může vypadat jinak. Několik 

perspektivních synů Galilea totiž teprve zahajuje kariéru 

plemeníka jako Australia, Gleneagles nebo Churchill. Třeba se 

tedy ukáží ještě lépe. Navíc potomci Galilea stále přicházejí na 

dráhu a i mezi nimi se může objevit jeho nástupce. Frankel je 

každopádně větší kůň, čemuž je potřeba přizpůsobit výběr 

partnerek.  

 

 

Neporažený Frankel působí na Juddmonte Farm, foto: Tomáš Jarolímek 



 
 



Pokud si ale správně vzpomínám, když si viděl první 

potomky Frankela, příliš se ti nelíbili. 

 

To je pravda. Bylo to na dražbě společnosti Arqana, kde jsem 

měl i možnost mluvit s lidmi z Juddmonte Farm, kteří z nich také 

byli rozpačití. Nakonec se ale hned první ročník jeho potomků 

ukázal skvěle. S odstupem času si to vysvětluju tím, že 

vzhledem k vysokému připouštěcímu poplatku Frankela 

v podstatě nevyužívali komerční chovatelé, kteří primárně nabízí 

koně na dražbách. Na těch se tedy objevili především ti potomci, 

které jejich chovatelé vyhodnotili jako nejslabší. Také žádný 

z nich nezískal status black-type a většina je velmi slabých, 

ačkoli nejlevnější z nich stál 300.000 euro a nejdražší, který 

nikdy nevyběhl, přes milion euro. 

 

Další z hvězd evropského chovu, které jste při návštěvě 

Anglie viděli, je Dubawi. Ten připouští v hřebčíne Darley za 

250.000 liber. Předpokládám ale, že ani tato z českého 

pohledu astronomická suma nezaručuje připuštění u 

podobné hvězdy. 

 

Přestože počty připuštěných klisen dosahují ještě před pár 

desítkami let nevídaných čísel, řada hřebců nemůže vysoký 

zájem uspokojit. Rovinoví plemeníci připustí až 200 klisen a 

překážkoví plemeníci až 300 klisen. U nich totiž nejsou kladeny 

takové nároky na ranost, takže mají delší připouštěcí sezónu. 

Tyto čísla už jsou ale na hranici fyzických možností a znamenají, 

že plemeník připouští až čtyřikrát denně. U většiny plemeníků 

tedy jejich držitelé nastaví strop níže. Nehledě na to, že řada 

plemeníků dnes připouští i na jižní polokouli, což jim jednak 

zkracuje připouštěcí sezónu, a jednak jsou vytížení po celý rok. 

V Evropě tak nepřipustí více než 150 klisen. 

 

 

Dubawi, foto: Tomáš Jarolímek 

Máš tedy nějaký příklad plemeníka, u něhož poptávka 

výrazně převyšuje nabídku. 

 

V Anglii jsme teď mohli vidět například Kingmana, který byl už 

dříve populární, a protože loni se velmi dobře ukázal s prvním 

ročníkem potomků, zájem o něj ještě vzrostl. Je na něj tedy přes 

400 poptávek, ale pravděpodobně připustí maximálně 180 

klisen. V takovém případě je hlavním faktorem kvalita 

potencionálních partnerek, mezi nimiž si držitel hřebce vybírá.  

 

 

Kingman, foto: Tomáš Jarolímek 

 

Navíc nejlepší plemeníci primárně připouští především 

klisny svého držitele... 

 

Přesně tak. U Kingmana, který stejně jako Frankel působí na 

Juddmonte Farm, to znamená třeba 20 až 30 klisen, ale třeba 

v Coolmoru to může být ještě podstatně více. Takový Galileo 

připustí kolem 150 klisen, ale třeba více než 100 jich je v majetku 

Coolmoru. Dostat se s klisnou k takovému plemeníkovi je tedy 

nesmírně obtížné. Podobnou pozici má v hřebčínu Darley už 

jmenovaný Dubawi. Starší plemeníci se zdravotními problémy 

jako například Shamardal, který rovněž působí v hřebčínu 

Darley, už připouští pouze klisny svých majitelů. 

 

 

 



Narazil si na tour po anglických hřebčínech na nějaké 

plemeníky, u kterých tě naopak překvapil nízký zájem o 

jejich služby?  

 

Zajímavým příklad byl k vidění na Shadwell Stud. Tam totiž 

zahajuje svou chovnou kariéru Poet’s Word, který loni zvítězil 

v Coronation Cupu a King George VI and Queen Elizabeth 

Stakes. Podle mezinárodní klasifikace byl loni dokonce 

nejlepším vytrvalcem. Přestože ale jeho připouštěcí poplatek 

není vysoký, když činí 7.000 liber, má nahlášeno asi jen 40 

klisen. Dokonce na něj tedy lze získat slevu. 

  

Oproti tomu ve stejném hřebčíně rovněž debutující plemeník 

Tasleet je vyprodaný, a to je pouze o tisíc liber lacinější. Přitom 

takovou třídu jako Poet’s Word neukázal, když vyhrál maximálně 

Gr.2. Byl ale sprinterem a jako dvouletý vyběhl sedmkrát, 

přičemž právě ranost a rychlost jsou žádané atributy. Zato Poet’s 

Word nejlépe běhal na distanci 2400 metrů jako pětiletý. Roli 

hraje i to, že nemá úplně špičkového otce (Poet’s Voice), ale 

jinak původ rozhodně nemá špatný. Vždyť jako roček stál 

300.000 guineí. Zároveň tento případ ukazuje, jaký typ 

plemeníků je komerčně žádaný. 

 

 

Poet’s Word, foto: Tomáš Jarolímek 

V loňském roce mělo několik zajímavých plemeníků na 

dráze první ročník potomků. Nejvíce z nich asi zazářil No 

Nay Never, jehož připouštěcí poplatek Coolmore zvýšil 

z 25.000 euro na rovných 100.000 euro. 

 

Ukázal se opravdu moc dobře, ale pravda je, že od jeho 

potomků se ranost očekávala. Uvidíme tedy, co předvedou dále. 

Přeci jen podobně raketový nástup už mělo několik plemeníků a 

ne všichni na něj dokázali navázat. Nárůst jeho připouštěcího 

poplatku souvisí i s tím, že je po Scat Daddy. Ten totiž před třemi 

lety ve věku pouhých jedenácti let uhynul, přičemž právě v té 

době se jeho potomci začali ukazovat velmi dobře a dá se říct, 

že si vedou čím dál lépe. Coolmore se toho tedy snaží 

maximálně využít. No Nay Never je jako raný a rychlý kůň 

komerčním plemeníkem. Líbil se mi i dříve, ale na jeho potomky 

bylo složité dosáhnout. Jejich ceny totiž začínaly zhruba na 

20.000 euro. 

 

A jak se ti líbí už zmíněný Kingman (Juddmonte Farms  - 

75.000 liber) nebo Australia (Coolmore – 35.000 euro)? Tedy 

další zajímavý plemeníci, kteří loni měli na dráze první 

dvouleté. 

 

I oni se mi líbí. Kingmanovi potomci byli ještě dražší, takže jsem 

žádného nekoupil. Navíc většina z nich byla nabízena pouze na 

nejdražších dražbách. Teoreticky má asi všechno – tedy exteriér, 

původ i výkonnost. Otázkou je akorát to, že jeho kariéru 

poměrně brzy ukončilo zranění. Uvidíme tedy, jak na tom budou 

jeho potomci s tvrdostí. 

 

Po Australia jsem jednoho koně koupil na přání majitele. Většina 

jeho dobrých potomků ale stála přes 100.000 euro, takže také 

byli těžko dosažitelní. Je to jemnější hřebec, i když jsem ho 

nedávno znovu viděl a už se z něj přeci jen udělal kus koně. 

Menšího vzrůstu ale byli třeba Sadler’s Wells nebo Northern 

Dancer, takže pokud kůň s tímto handicapem dokáže být 

špičkový na dráze, může být při správném výběru partnerek 

výborným až výjimečným plemeníkem. Jinak má totiž Australia 

vše, co by mít měl. 

 

 

 
 



Řada zajímavých hřebců letos startuje kariéru plemeníka. 

Asi nejzajímavější je trojice Cracksman (Darley - 25.000 

liber), Roaring Lion (Tweenhills - 40.000 liber) a Saxon 

Warrior (Coolmore - 30.000 euro). 

 

Kromě Roaring Liona jsem je všechny měl možnost vidět. Na 

tour po anglických hřebčínech nám byl představený Cracksman. 

Vypadal dobře a snad kromě toho, že jeho optimum bylo na 

trochu delších distancích, takže nemusí být tak komerčně 

zajímavý, u něj žádnou chybu nevidím. 

 

 

Cracksman, foto: Tomáš Jarolímek 

 

Saxon Warriora jsem viděl krátce poté, co odešel z dráhy. Je 

synem výborného japonského plemeníka Deep Impacta, ale 

těžko říct, jak se tahle krev chytí v Evropě. Pokud se ovšem 

ukáže dobře, může být hodně zajímavý, protože s většinou 

chovných klisen není blízce příbuzný. Vyloženě komerčním 

plemeníkem ale asi nebude, protože je většího rámce a i 

kombinace Deep Impact x Galileo napovídá, že bude dávat 

spíše pozdnější koně. Sice už jako dvouletý vyhrál Gr.1, ale to 

dal spíše třídou.  

 

Roaring Lion je hodně zajímavým plemeníkem. U něj je plusem, 

že zvládl i kratší distance. To, že je z této trojice nejdražší, tedy 

myslím odpovídá jeho potenciálu.  

 

Několikanásobně levnější než výše zmíněné trio jsou už 

zmíněný Poet’s Word nebo druhý a třetí z posledních dvou 

edic Prix de l’Arc de Triomphe Cloth Of Stars (Darley - 7.500 

euro), který působí ve Francii. Oba rovněž v chovu debutují. 

V čem tedy vidíš důvod takto rozdílných připouštěcích 

poplatků? 

 

U Poet’s Worda je hlavním důvodem komerční stránka. 

Především v Coolmoru dělají z hřebců plemeníky v podstatě už 

od prvního startu. Například rozhovory o koních v tréninku jsou 

součástí promyšleného PR. Vždyť Aidan O’Brien o vytrvalcích 

často opakuje, že mají tolik rychlosti, že by zvládli i míli. Obecně 

hřebce umí prezentovat tak, že z nich dokážou udělat ještě vetší 

hvězdy, než jakými ve skutečnosti jsou. Naopak Poet’s Word 

navzdory výborným výsledkům nebyl až tak nápadný, a protože 

se v srpnu zranil, sešel z očí.  

 

U Cloth Of Starse se zase ukazuje to, jak je z marketingového 

hlediska velký rozdíl v tom dostih vyhrát nebo skončil třeba o půl 

délky druhý. Umístěními v Arc totiž ukázal vysokou třídu, čemuž 

odpovídá jeho rating, ale i v chovu se platí řekněme za značku. 

Vyhrál sice Prix Ganay, ale k tomu, aby patřil mezi ty největší 

hvězdy, mu kousek chyběl. Navíc případy obou hřebců rovněž 

ukazují, že 2400 metrů už není módní distance pro komerční 

chovatele. 

 

Když se přesunu k tvým nákupům, lze si všimnout, že po 

některých plemenících si nakoupil už řadu potomků. Napadá 

mě třeba Sir Percy. Je to tedy náhoda nebo se více 

soustředíš na potomky určitých plemeníků? 

 

Vše se odvíjí především od požadavků majitelů, a protože ty jsou 

často podobné, po určitých plemenících kupuju více koní. 

Minimálně 80 % objednávek při nákupu ročků mám totiž 

takových, že kůň by měl prostát minimálně míli a spíše chtějí 

vytrvalce. Samozřejmě se ale snažím hledat plemeníky s co 

nejlepším poměrem cena/výkon. Často to jsou plemeníci, kteří 

sice v chovu působí déle, a i když si nevedou špatně, už nemají 

perspektivu být velkými hvězdami. Mezi takové plemeníky patří 

zmíněný Sir Percy, u něhož je pro náš provoz plusem i to, že 

dává spíše lehčí koně, takže jim tolik nevadí běhat po pevnějších 

drahách. 

 

Navíc spíše kupuji koně po levnějších plemenících, kteří 

připouští za cenu řekněme do 8.000 euro. Po takovém 

plemeníkovi totiž můžu třeba za 20.000 euro sehnat koně 

z dobré matky a nebude mít žádné exteriérové nedostatky. 

Naopak po plemeníkovi, který připouští za 30.000 euro, mají 

koně prodávaní za 20.000 euro většinou nějakou vadu. 

 

 



Na loňských dražbách ročků si také koupil několik potomků 

z prvního ročníku Kingston Hilla. Vidíš v něm tedy 

perspektivního plemeníka? 

 

Zase to spíše vychází z toho, že jsem sháněl potenciální 

vytrvalce, kteří můžou přejít do skoků, a takových nabízeno moc 

není. Ze 700 koní v katalogu je potenciálních vytrvalců třeba jen 

30 – 40. Z toho bylo třeba 10 potomků Kingston Hilla. Navíc 

nebyli drazí a vypadali dobře. Samozřejmě, kdybych si nemyslel, 

že může být dobrým plemeníkem, tak bych jeho potomky 

nekupoval.  

 

Je tedy pro české majitele výhodou, že shánění jiný typ 

koní, než o jaké je na dražbách největší zájem. 

 

Je a není. Jak už jsem totiž řekl, potenciálních vytrvalců mnoho 

nabízeno není. O tento typ koní je přitom stále zájem nejen u 

nás, ale také v Polsku, Maďarsku, Slovensku atd. Kvůli užší 

nabídce tedy nejsou potenciální vytrvalci vyloženě levní. 

Přestože jsou tedy nejdražší ročci po raných a rychlých 

plemenících, zároveň jsou po nich i ti nejlevnější. Rychlí 

plemeníci totiž můžou mít na dražbě třeba až 50 potomků, a 

zatímco o ty nejlepší se kupci přetahují, ti slabší jsou kvůli příliš 

široké nabídce podobného typu koní naopak velmi levní.  

 

 

Sir Percy, foto: Tomáš Jarolímek 

  

 

V posledních letech nejenže majitelé shánějí posily pro své 

stáje na zahraničních dražbách, ale někteří chovatelé 

připouští své klisny v zahraničí. Je nějaký plemeník, kterého 

bys jim doporučil?  

 

Připuštění v zahraničí sebou sice nese navíc náklady za 

přepravu a ustájení, ale řekněme, že do 8.000 euro se dá sehnat 

výborný plemeník. Do této cenové relace patří zmiňovaní Poet’s 

Wordovi, Cloth Of Stars a Sir Percy (7.000 liber). Jako další mě 

napadají například Nayef (5.000 liber), Rock Of Gibraltar (7.500 

euro) nebo Zelzal (8.000 euro). To jsou všechno hřebci 

s výbornými původy, kteří na dráze patřili ke špičce. 

 

Mezi absolutní špičku patřil také v Irsku působící Dylan 

Thomas. U něho je zajímavé, že na jedné straně jeho 

připouštěcí poplatek spadl z 50.000 na 4.000 euro, ale na 

druhé straně u nás mu udělaly velmi dobré jméno vítězky 

Oaks Amga River a Dylanka. Může být tedy i on pro české 

chovatele zajímavým plemeníkem?   

 

Přestože jeho připouštěcí poplatek takto spadnul, třeba procento 

black-type koní nemá špatné. Důvodem je tedy především 

skutečnost, že není módním plemeníkem. Dává totiž pozdní 

vytrvalce, kteří jsou navíc většinou tempaři. Je to způsobeno i 

tím, že dává spíše těžší a větší koně. To je asi hlavním důvodem 

skutečnosti, že mezi jeho nejúspěšnějšími potomky najdeme 

především klisny, které jsou obecně jemnější. Zrovna Dylanka je 

ze starší matky, a i proto je subtilnější, co je u potomků Dylana 

Thomase spíše výhoda. Pokud má tedy někdo ranější a 

subtilnější klisnu, určitě může být Dylan Thomas dobrou volbou. 

Navíc se na něj dá sehnat sleva. 

 

Z českého pohledu může jako zajímavá volba vypadat také 

Rail Link. U nás je totiž zapsán jako otec výborného Trip To 

Rhodose nebo loňského předního dvouletka Chiouboucara, 

přesto ve Francii připouští jen za 2.300 euro. 

 

Ten se mi ale nelíbí. Kromě toho, že jinak toho zas tak moc 

nedal, má totiž většina jeho potomků problém s hlavou. Výše 

zmínění plemeníci jsou sice trochu dražší, ale zároveň i o několik 

tříd lepší. 

 

Dík za rozhovor.   

 

Jaroslav Fabris

 

 

www.jandabloodstock.cz 
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